
SCRISOARE DE INTENȚIE 

 

Subsemnatul, Neagu Dragoș Adrian, manager al Bibliotecii Județene ”Panait Istrati” 

Brăila și președinte al Asociației Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din România 

îmi exprim intenția pentru a candida pentru funcția de președinte al Asociației pentru perioada 

2025 – 2028 în conformitate cu Statutul Asociației. 

În cei peste 30 de ani de experiență în bibliotecă și tot atâția ani de când sunt membru al 

Asociației pot spune că m-am identificat în permanență cu evoluția bibliotecii și a profesiei de 

bibliotecar. De-a lungul timpului am parcurs pașii profesiei de bibliotecar fiind angajat ca 

bibliograf inițial, mai apoi reîncadrat ca bibliotecar ocupând în toată această perioadă diverse 

funcții de la șef birou la manager.  

Sunt membru al Asociației din 1994 participând activ din chiar primii ani de profesie din 

1996 sunt membru al Comisie de Automatizare, actuala Comisie de Automatizare și Digitizare 

pe care în acest moment o și coordonez. Fac parte din structurile de conducere ale Asociației 

Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din România din anul 2000, de la simplu 

membru în Biroul executiv până la funcțiile de vicepreședinte, primvicepreședinte și președinte. 

În perioada în care am fost președinte al Asociației Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor 

Publice din România aceasta a dobândit statutul de utilitate publică, urmarea a acoperirii 

naționale și a proiectelor pe care aceasta le derula. În cadrul Asociației am coordonat diversele 

propuneri de modificare a actelor normative cu aplicativitate în activitatea de bibliotecă inclusiv 

dintre cele care privesc managementul bibliotecilor. De asemenea am reprezentat Asociația în 

cadrul activităților de colaborarea cu asociațiile editorilor din România în cadrul proiectului 

PROEdit și de asemenea am reprezentat Asociația în cadrul comisie Ministerului Culturii privind 

crearea Bibliotecii Naționale Digitale. În anul 2011 am reorganizat comisiile Asociației fiind 

obligatorii de la acea dată regulamente proprii ale acestora și mai ales acordul managerilor 

bibliotecilor de unde fac parte membrii, pentru a asigura posibilitatea de întâlnire a acestora. 

Din anul 2017 sunt membru în Comisia Națională a Bibliotecilor propus de către 

Ministrul Culturii, în acest moment sunt Președintele CNB. Legea bibliotecilor, pentru care m-

am preocupat în cele două mandate anteroioare ale CNB, este depusă în Parlament la Camera 

deputaților și se află în stadiul final al dicuțiilor pe comisii. 



Urmare a participării în LIBLEG, Comisia de Legislație și Politici în Europa  a EBLIDA, 

aceasta a reușit să propună și să obțină acceptul Comitetului de Miniștri ai Consiliului Eropei a 

noilor recomandări privind Noile politici și modificări ale legislației pentru bibliotecile europene, 

recomandările au fost aprobate pe 3 aprilie 2023. 

Sunt de asemenea membru în Filiala Brăila a Asociației Naționale a Bibliotecarilor și 

Bibliotecilor Publice din România, ocupând de asemenea diverse funcții în structurile de 

conducere ale acesteia. Filiala Brăila a ANBPR are personalitate juridică din anul 2011, în acest 

moment ocup funcția de vicepreședinte al filialei. 

Activitatea în cadrul Asociației Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din 

România este esențială atât pentru asigurarea dezvoltării profesiei cât și a bibliotecii. În cei 31 de 

ani de existență ai Asociației Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din România a 

fost menținut acest binom bibliotecar – bibliotecă, s-a căutat menținerea în permanență a unei 

strânse legături între profesie și instituție. 

Privind candidatura pentru funcția președinte am expus în strategia de dezvoltare a 

Asociației Naționale a Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice din România pentru perioada 2025 

– 2028, misiunea, viziunea, obiectivele de dezvoltare și strategiile corelate obiectivelor. În afara 

strategiilor explicitate în strategie este necesară intervenția în următoarea perioadă asupra 

următoarelor: 

- O activitatea susținută de advocacy pentru susținerea Legii bibliotecilor depusă acum 

în Parlament la Camera Deputaților; 

- Finalizarea Regulamentului de Organizare și Funcționare Cadru pentru Bibliotecile 

Publice, varianta actuală este din 1998 și nu mia reflectă în destul de multe cazuri 

situația actuală din biblioteci; 

- Reorganizarea comisiilor de specialitate ale Asociației, respectându-se sistemul actual 

de funcționare.  

- Crearea unei platforme de instruire on-line pentru membri prin intermediul căreia 

colegii cu abilități recunoscute în anumite domenii de interes profesiei să poată să-și 

aducă contribuția a la dezvoltarea profesională a bibliotecarilor din bibliotecile 

publice și nu numai; 



- O activitate susținută cu Consiliului Directorilor / Managerilor, în vederea analizei 

situației naționale a bibliotecilor și realizarea unui consorțiu care să propună un 

proiect de dezvoltare a bibliotecilor, astfel încât acestea să facă față transformărilor 

impuse de transformarea digitală; 

- În cadrul noului Consiliu de Conducere va fi necesară stabilirea unui plan de acțiuni 

pentru fiecare dintre strategiile propuse. 

Acceptarea intenției mele pentru un nou mandat de președinte a Asociației este deosebit 

de onorant și reprezintă în primul rând încrederea în strategia de dezvoltare a acesteia. În ceea ce 

privește capacitatea de a realiza obiectivele propuse cred că experiența de peste 30 de ani și 

realizările de până acum nu fac decât să un argument valabil astfel încât colegii din Asociație să 

decidă că pot în continuare să îi reprezint. 

Sunt deosebit de mule obiective de dezvoltare ale Asociației Naționale a Bibliotecarilor și 

Bibliotecilor Publice din România care ar trebui abordate de aceea am ales numai un set de 

obiective care să conducă la dinamizarea activității acesteia. Setul de obiective caută să realizeze 

o legătură mai strânsă între Asociație și membri prin comunicare și dezvoltare profesională și 

către biblioteci prin extinderea resurselor având în vedere spațiul digital comun și crearea unui 

cadru de politici publice în corelare cu cele europene. 

  

Cu aleasă colegialitate 

 

 

        Dragoș Adrian Neagu 

         


